
Protokół nr XXVIII/2009 
z przebiegu XXVIII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 28 sierpnia 2009 r. 
 

 
XXVIII sesja Rady Powiatu odbyła się w Szpitalu Rehabilitacyjno – 

Leczniczym dla Dzieci w Wojnowie.   
Na ogólną liczbę 21 radnych, obecni byli wszyscy. Ponadto w posiedzeniu 

udział wzięli zaproszeni goście: Edwin Łazicki – Starosta Zielonogórski, 
Ryszard Górnicki – Wicestarosta, Izabella Staszak – Sekretarz, Edyta Dwojak – 
Skarbnik, Bożena Długosz – Radca Prawny, komendanci miejscy straży 
pożarnej i policji, dyrektorzy jednostek podległych powiatowi, burmistrzowie 
okolicznych miast, wójtowie gmin oraz naczelnicy wydziałów Starostwa 
Powiatowego. Gościem honorowym był Pan Ernst Hermann Reygers. 

Lista obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załącznik nr 1 
i 2 do protokołu nr XXVIII/2009. 
 
Ad 1. 

Krzysztof Sroczyński, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego  
o godz. 13.00 otworzył XXVIII sesję Rady Powiatu witając wszystkich 
zgromadzonych i zgodnie z listą obecności stwierdził kworum zdolne do 
podejmowania prawomocnych uchwał.  

 
Ad 2. 

Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
porządek obrad oraz niezbędne materiały i projekty uchwał. Porządek obrad 
Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami „ZA”. 

 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie XXVIII Sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad.  
3. Wręczenie honorowego wyróżnienia ”Zasłużony dla Powiatu 

Zielonogórskiego”. 
4. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Powiatu. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności w okresie  

międzysesyjnym. 
6. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu Zielonogórskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
7. Informacja kwartalna o realizacji zadań Powiatowego Zespołu do Spraw 

Orzekania o Niepełnosprawności w Zielonej Górze. 
8. Informacja Powiatowego Urzędu Pracy w Zielonej Górze o poziomie 

bezrobocia na koniec czerwca i lipca 2009 roku. 

 



9. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 
w Zielonej Górze z przeprowadzonych działań ratowniczo-gaśniczych za 
II kwartał 2009 roku. 

10. Wnioski i interpelacje radnych. 
11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zajęcia stanowiska dotyczącego nierównego traktowania 
Oddziałów Wojewódzkich Narodowego Funduszu Zdrowia 
w zakresie podziału środków, przeznaczonych na finansowanie 
publicznej opieki zdrowotnej; 

2) zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono 
stanowiska kierownicze w jednostkach oświatowych prowadzonych 
przez Powiat Zielonogórski; 

3) nabycia w drodze darowizny nieruchomości stanowiącej własność 
Skarbu Państwa; 

4) udzielenia dotacji celowej Gminie Babimost; 
5) udzielenia dotacji celowej Gminie Bojadła; 
6) udzielenia dotacji celowej Gminie Kargowa; 
7) udzielenia dotacji celowej Gminie Czerwieńsk; 
8) przystąpienia Powiatu Zielonogórskiego do projektu „Przebudowa 

dróg gminnych w północnej części Kargowej- ulice Browarna, 
Źródlana, Klonowa, Stroma, Rynek”; 

9) zmiany w budżecie powiatu na 2009 rok,  
10) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego 

na lata 2008-2015”; 
11) zmiany uchwały Nr IX/73/2007 Rady Powiatu Zielonogórskiego 

z dnia 21 września 2007 roku w sprawie trybu prac nad projektem 
budżetu Powiatu Zielonogórskiego oraz rodzaju i szczegółowości 
materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu; 

12) rozpatrzenia skargi Pani Bożeny Hoffmann; 
13) rozpatrzenia skargi Pani Bożeny Hoffmann; 
14) przystąpienia Powiatu Zielonogórskiego do zadania „Budowa drogi 

ul. Wiejska, ul. S. Lema, J. Słowackiego w Sulechowie i Brzeziu k. 
Sulechowa”. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady o skardze Falubaz S.A. zs.  
w Zielonej Górze, która wpłynęła do Rady Powiatu. 

13. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
14. Wolne wnioski i zapytania.  
15. Zamknięcie XXVIII Sesji Rady Powiatu. 

 
 

 



Ad 3. 
  Przewodniczący Rady powitał i przedstawił radzie gościa specjalnego – 
Ernsta Hermanna Reygersa, prezesa stowarzyszenia charytatywnego z Niemiec  
i wieloletniego darczyńcę szpitala dla dzieci w Wojnowie. Został on wyróżniony 
honorowym odznaczeniem „Zasłużony dla Powiatu” podczas poprzedniej sesji, 
jednak z racji znacznej odległości przybył odebrać je osobiście w sierpniu. 
Przewodniczący wręczył Panu Reygersowi pamiątkowy medal i dyplom  
oraz wspólnie ze Starostą podziękowali za okazywaną pomoc. 
 
Ad 4.  

Do protokołu z XXVII sesji Rady Powiatu nie zgłoszono uwag i pytań. 
Protokół poddany pod głosowanie Rada przyjęła 20 głosami „ZA”, radny  
Lech Czura „WSTRZYMAŁ SIĘ”.  

 
Ad 5. 

Przewodniczący Rady złożył sprawozdanie ze swojej działalności  
w okresie międzysesyjnym. W okresie od 26 czerwca 2009r. do 27 sierpnia 
2009r. brał udział w 9 posiedzeniach Zarządu Powiatu oraz wszystkich  
3 spotkaniach Komisji Rady, ponadto 10-krotnie pełnił dyżur w Biurze Rady. 
Przewodniczący reprezentował Radę Powiatu i uczestniczył w wydarzeniach: 

• 27 czerwca uczestniczył w otwarciu Mistrzostw Polski Ratowników 
Wodnych w Drzonkowie; 

• 28 czerwca odbyły się obchody 80-lecia powstania szkoły polskiej 
w Starym Kramsku, podczas których na ręce Rady Sołeckiej 
wręczono wyróżnienie „Zasłużony dla Powiatu Zielonogórskiego” 
dla mieszkańców wsi; 

• 24 lipca odbyło się Święto Policji, obchodzono jednocześnie 90. 
rocznicę powstania Policji. Uroczystości z tej okazji odbyły się  
w Rektoracie Uniwersytetu Zielonogórskiego w Zielonej Górze; 

• 17 sierpnia przewodniczący reprezentował Radę na pogrzebie ojca 
radnego Michała Bandziaka; 

• 21 sierpnia w Czerwieńsku odbył się Turniej Leśny  
dla Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu powiatu, w którym 
udział wzięły 22 drużyny; 

• 25 sierpnia Przewodniczący uczestniczył w posiedzeniu Zarządu 
Lubuskiego Forum Przewodniczących Rad. 

 
Ad 6.  

Starosta złożył sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w okresie 
międzysesyjnym. Między 26 czerwca 2009r. a 27 sierpnia 2009r. Zarząd 
Powiatu odbył 9 posiedzeń, podjął 31 uchwał, które dotyczyły m.in. zmian  
w budżecie powiatu; opracowania harmonogramu realizacji dochodów  
i wydatków budżetu Powiatu na III Kwartał 2009r.; zatwierdzenia 

 



skonsolidowanego bilansu Powiatu na 2009r.; powołania Komisji 
Egzaminacyjnych dla nauczycieli kontraktowych ubiegających się o awans  
na stopień nauczyciela mianowanego; wynagrodzenia ekspertów za udział  
w pracach komisji egzaminacyjnych dla nauczycieli, ubiegających się o awans 
na stopień nauczyciela mianowanego; rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert 
na zlecenie zadania z zakresu pomocy społecznej pod nazwą „Prowadzenie 
placówki opiekuńczo-wychowawczej typu socjalizacyjnego dla 20 dzieci”  
w Klenicy; powierzenia stanowiska dyrektora oraz udzielenia pełnomocnictwa 
Pani Danucie Wilińskiej-Grzesiuk w Zespole Szkół Specjalnych w Wojnowie 
przy Szpitalu Rehabilitacyjno-Leczniczym dla Dzieci; powierzenia stanowiska 
dyrektora oraz udzielenia pełnomocnictwa Pani Edycie Śniadeckiej – 
dyrektorowi Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Sulechowie; powierzenia 
stanowiska dyrektora oraz Udzielenia pełnomocnictwa Panu Januszowi 
Spalonemu – dyrektorowi Zespołu Szkół Specjalnych im.                          
Kawalerów Maltańskich w Zaborze przy Centrum Leczenia Dzieci i Młodzieży.  

 
Ponadto Starosta, Wicestarosta i członkowie Zarządu wzięli udział w 

imprezach, naradach  m.in.:  
• Pan Wicestarosta Ryszard Górnicki uczestniczył w Obchodach  

80 Rocznicy Otwarcia Szkoły Polskiej w Starym Kramsku, wręczając 
Honorowe Wyróżnienie „Zasłużony dla Powiatu Zielonogórskiego”; 

• Wicestarosta uczestniczył w posiedzeniu  Wojewódzkiej Komisji Dialogu 
Społecznego, spotkanie poświecone było rynkowi pracy;  

• 17 lipca podpisana została umowa na wykonanie I etapu rozbudowy 
Szpitala w Sulechowie z firmą SANBUD. (Odwołanie do Krajowej Izby 
Odwoławczej przy Urzędzie Zamówień Publicznych  w Warszawie przez 
Firmę SKANSKA, wygrana p. Roberta Kostka); 

• 24 lipca podpisano umowę z Marszałkiem Województwa Lubuskiego  
w ramach Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego  
na „Modernizację bazy kształcenia praktycznego Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych im. gen. Władysława Sikorskiego w Sulechowie”; 

• w lipcu Starosta uczestniczył w rozpoczęciu budowy drogi S3 z udziałem 
Ministra Infrastruktury, Pana Cezarego Grabarczyka; 

• wziął udział w Konwencie Starostów; 
• Starosta i Wicestarosta wielokrotnie rozmawiali z Prezydentami Miasta 

Zielonej Góry i Dyrektorem Wojewódzkiego Urzędu Pracy w sprawie 
przeniesienia Powiatowego Urzędu Pracy;    

• Starosta uczestniczył w obchodach Święta Wojska Polskiego  
w Czerwieńsku i w Sulechowie; 

• uczestniczył także w Zawodach Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych  
w Gimnazjum w Czerwieńsku; 

 



• wspólnie z Wicestarostą mieli zaszczyt wziąć udział w Dożynkach 
Gminnych w Kijach; 

• 27 sierpnia zotstała podpisana umowa z Konsorcjum firm na wykonanie 
modernizacji bazy kształcenia  praktycznego; 

• Wicestarosta wspólnie z Wójtem Gminy Świdnica prowadzi 
przygotowania do Dożynek Powiatowych; 

• w lipcu skończyliśmy remont  kapitalny wewnątrz Starostwa, jak również 
wykonano dach na budynku. Do wykonania pozostała elewacja. Obecnie 
pracownicy w ramach robót publicznych przystąpili do remontu 
Delegatury Starostwa w Sulechowie; 

• w dniu sesji uczestniczyli w zamknięciu pleneru malarskiego w Domu 
Pomocy Społecznej w Trzebiechowie. W plenerze uczestniczyli 
profesorowie i studenci Uniwersytetu Toruńskiego. Prace zostaną  
w trzebiechowskim Domu Pomocy Społecznej. 

 
Starosta dodał także, że wyniki przetargów Starostwa Powiatowego  

i Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu Dróg opublikowane są na stronie 
internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego (załącznik 
nr 3). 

  
Ad 7. 
 Informacja kwartalna o realizacji zadań Powiatowego Zespołu do Spraw 
Orzekania o Niepełnosprawności w Zielonej Górze (załącznik nr 4) została 
omówiona podczas posiedzeń komisji, radni nie zgłosili pytań, wobec czego 
informacja została przyjęta jednogłośnie, 20 głosami „ZA” (podczas tego 
głosowania stan radnych wynosił 20, Ireneusz Nijaki opuścił na chwilę 
posiedzenie). 
 
Ad 8. 
 Przewodniczący przypomniał, iż podczas posiedzeń komisji obecna na 
nich Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy, Irena Radziusz 
przedstawiła informację Powiatowego Urzędu Pracy w Zielonej Górze 
o poziomie bezrobocia na koniec czerwca i lipca 2009 roku (załącznik nr 5). 
Radni przyjęli informację 21 głosami „ZA”. 
 
Ad 9. 
 Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 
w Zielonej Górze z przeprowadzonych działań ratowniczo-gaśniczych za II 
kwartał 2009 roku została przyjęta 21 głosami „ZA” (załącznik nr 6). 
 

 



Ad 10. 
 Michał Bandziak podziękował za wykoszenie poboczy, choć w samych 
drogach jest jeszcze dużo do naprawienia, jego zastrzeżenia budziła zwłaszcza 
substancja służąca do łatania dziur. Wyraził nadzieję, że do dożynek 
powiatowych wszystko będzie dobrze wykonane. 

Lech Czura podziękował za pomalowanie przejścia dla pieszych  
w Nowogrodzie Bobrzańskim. 

Jadwiga Oziemkowska przedstawiła pismo Wójta Gminy Zabór  
i mieszkańców z prośbą zaplanowanie kwoty niezbędnej do remontu drogi na 
odcinku o długości niespełna 500m. Spytała także o możliwość zamontowania 
pasów i „spowalniaczy” na drodze, o której była mowa podczas posiedzeń 
komisji. 

 
Ad 11/1. 
 Projekt uchwały w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego nierównego 
traktowania Oddziałów Wojewódzkich Narodowego Funduszu Zdrowia 
w zakresie podziału środków, przeznaczonych na finansowanie publicznej 
opieki zdrowotnej został przyjęty 21 głosami „ZA”. 
 Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVIII/220/2009 w sprawie zajęcia stanowiska 
dotyczącego nierównego traktowania Oddziałów Wojewódzkich Narodowego 
Funduszu Zdrowia w zakresie podziału środków, przeznaczonych  
na finansowanie publicznej opieki zdrowotnej (załącznik nr 7). 
 
Ad 11/2.  
 Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze w jednostkach oświatowych prowadzonych 
przez Powiat Zielonogórski radni przyjęli 20 głosami „ZA”, przy 1 głosie 
„WSTRZYMUJĄCYM” Lecha Czury. 
 Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVIII/221/2009 w sprawie zasad udzielania  
i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w jednostkach 
oświatowych prowadzonych przez Powiat Zielonogórski (załącznik nr 8).  
 
Ad 11/3.  

Projekt uchwały w sprawie nabycia w drodze darowizny nieruchomości 
stanowiącej własność Skarbu Państwa przyjęto 20 głosami „ZA”, przy 1 głosie 
„WSTRZYMUJĄCYM” Janiny Kałuży. 

Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVIII/222/2009 w sprawie  nabycia  
w drodze darowizny nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa 
(załącznik nr 9). 

 

 



Ad 11/4.  
  Zanim radni przeszli do głosowań w sprawie udzielenia dotacji celowych 
wybranym gminom, Andrzej Bawłowicz zapytał o to, czy umowy uwzględniają 
kary za nie wywiązywanie się z postanowień. 
  Bożena Długosz – Radca Prawny odpowiedziała, że obecnie Powiat nie 
jest na etapie zawierania umów, to nastąpi dopiero później.  
  Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Babimost 
rada przyjęła 20 głosami „ZA”, Andrzej Bawłowicz był „PRZECIW”.  
  Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVIII/223/2009 w sprawie udzielenia dotacji 
celowej Gminie Babimost (załącznik nr 10). 
 
Ad 11/5.  
  Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Bojadła 
został przyjęty 20 głosami „ZA”, Andrzej Bawłowicz głosował „PRZECIW”. 
  Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVIII/224/2009 w sprawie udzielenia dotacji 
celowej Gminie Bojadła (załącznik nr 11). 
 
Ad 11/6.  
  Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Kargowa 
radni przyjęli 20 głosami „ZA”, Andrzej Bawłowicz „WSTRZYMAŁ SIĘ”  
od głosu. 
  Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVIII/225/2009 w sprawie udzielenia dotacji 
celowej Gminie Kargowa (załącznik nr 12). 
 
Ad 11/7.  
  Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Czerwieńsk 
został przyjęty 20 głosami „ZA”, przy 1 głosie „WSTRZYMUJĄCYM” 
Andrzeja Bawłowicza. 
  Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVIII/226/2009 w sprawie udzielenia dotacji 
celowej Gminie Czerwieńsk (załącznik nr 13). 
 
Ad 11/8.  
  Projekt uchwały dotyczący przystąpienia Powiatu Zielonogórskiego do 
projektu „Przebudowa dróg gminnych w północnej części Kargowej- ulice 
Browarna, Źródlana, Klonowa, Stroma, Rynek” został przyjęty jednogłośnie, 21 
głosami „ZA”. 
  Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVIII/227/2009 w sprawie przystąpienia 
Powiatu Zielonogórskiego do projektu „Przebudowa dróg gminnych  
w północnej części Kargowej- ulice Browarna, Źródlana, Klonowa, Stroma, 
Rynek”  (załącznik nr 14). 
 

 



Ad 11/9.  
 Edyta Dwojak – Skarbnik przedstawiła zmiany w budżecie, które 
obejmowały m.in. wydatki na połączenie światłowodem budynków przy  
ul. Podgórnej 5,7 i 22, zapłacenie prowizji bankowej za kredyt udzielony 
Powiatowi przez Bank Ochrony Środowiska, wydatki dotyczyły także 
przeprowadzenia egzaminu potwierdzającego kwalifikacje zawodowe w Zespole 
Szkół Ponadgimnazjalnych w Sulechowie. Dokonano przesunięcia w planie 
wydatków w celu opłacenia przeglądu instalacji alarmowej i przeciwpożarowej 
Powiatowego Magazynu Przeciwpowodziowego i Obrony Cywilnej  
w Sulechowie. Zmienił się także plan dochodów i wydatków w Domach 
Pomocy Społecznej w Trzebiechowie i Bełczu. W planach związanych  
z budżetem jest także uruchomienie od 1.09.09r. placówki opiekuńczo-
wychowawczej prowadzonej przez Zgromadzenie Sióstr Maryi Niepokalanej  
w Klenicy. 
 Autopoprawki do projektu budżetu zostały przyjęte 21 głosami „ZA”.  
  Projekt zmian w budżecie powiatu na 2009 rok radni przyjęli 
jednogłośnie, 21 głosami „ZA”. 
  Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVIII/228/2009 w sprawie zmiany  
w budżecie na 2009 rok (załącznik nr 15). 
 
Ad 11/10. 
  Projekt uchwały w sprawie zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego 
Powiatu Zielonogórskiego na lata 2008-2015” został przyjęty 20 głosami „ZA” 
przy 1 głosie „WSTRZYMUJĄCYM” Lecha Czury. 
  Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVIII/229/2009 w sprawie zmiany w „Planie 
Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 2008-2015” (załącznik  
nr 16). 
 
Ad 11/11.  
  Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/73/2007 Rady Powiatu 
Zielonogórskiego z dnia 21 września 2007 roku w sprawie trybu prac nad 
projektem budżetu Powiatu Zielonogórskiego oraz rodzaju i szczegółowości 
materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu został przyjęty 
jednogłośnie, 21 głosami „ZA”. 
  Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVIII/230/2009 w sprawie zmiany uchwały 
Nr IX/73/2007 Rady Powiatu Zielonogórskiego z dnia 21 września 2007 roku 
w sprawie trybu prac nad projektem budżetu Powiatu Zielonogórskiego oraz 
rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących 
projektowi budżetu (załącznik nr 17). 
 

 



Ad 11/12.  
Projekty uchwał w sprawie dwóch skarg złożonych przez Panią Bożenę 

Hoffmann przedstawił radny Rafał Gajewski, Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej, badającej ich treść i zasadność. Radny powiedział, że obie skargi 
dotyczą tej samej sprawy (jedna dotyczy Starosty, druga działalności Dyrektor 
Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Przytoku), sprawa ta była już 
rozpatrywana, jednak wróciła. Za pierwszym razem część zarzutów uznano za 
zasadne, po ponownym rozpatrzeniu i przeanalizowaniu zaleceń audytu, 
zapoznaniu się z uwagami Starosty oraz szczegółowymi analizami 
rzeczoznawców uznano obie skargi za bezzasadne. Skarżąca domaga się 
rozpatrzenia swojej sytuacji w ujęciu indywidualnym nie biorąc pod uwagę 
realiów panujących w ośrodku (np. stałego podgrzewania wody w zbiorniku dla 
wszystkich mieszkańców).  

Zgodnie ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej, Krzysztof Sroczyński 
poprosił radnych o wykreślenie z treści obu skarg fragmentu uznającego obie 
skargi za zasadne. 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Bożeny Hoffmann na 
Starostę Zielonogórskiego został przyjęty 20 głosami „ZA”, przy 1 głosie 
„WSTRZYMUJĄCYM” Starosty. 

Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVIII/231/2009 w sprawie rozpatrzenia 
skargi Pani Bożeny Hoffmann (załącznik nr 18). 

 
Ad 11/13.  

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Bożeny Hoffmann na 
działalność Dyrektor Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Przytoku radni 
przyjęli 21 głosami „ZA”. 

Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVIII/232/2009 w sprawie rozpatrzenia 
skargi Pani Bożeny Hoffmann (załącznik nr 19). 

 
Ad 11/14.  
  Starosta przedstawił radnym prośbę Urzędu Miasta i Gminy Sulechów  
o poparcie projektu przebudowy dróg, projekt ten nie wiąże się z kosztami  
ze strony Powiatu, a miasto potrzebuje poparcia Powiatu by uzyskać fundusze  
z MSWiA. 
  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu Zielonogórskiego do 
zadania „Budowa drogi ul. Wiejska, ul. S. Lema, J. Słowackiego w Sulechowie  
i Brzeziu k. Sulechowa” został przyjęty 20 głosami „ZA”, przy 1 głosie 
„WSTRZYMUJĄCYM” Lecha Czury.  

Rada przyjęła Uchwałę Nr XXVIII/233/2009 w sprawie przystąpienia 
Powiatu Zielonogórskiego do zadania „Budowa drogi ul. Wiejska, ul. S. Lema, 
J. Słowackiego w Sulechowie i Brzeziu k. Sulechowa” (załącznik nr 20). 

 

 



Ad 12. 
 Starosta wyjaśnił, że w 1999r. nadzór nad Spółką Wodną Łącza  
w Łężycy został przekazany Prezydentowi Miasta Zielona Góra, dziś podczas 
sesji sprawę skargi złożonej przez firmę Falubaz Rada przekaże Komisji 
Rewizyjnej. 
 Brygida Wróblewska zapytała, jakie skutki niosło ze sobą przekazanie 
sprawy nadzoru nad spółką Prezydentowi Miasta. 
 Krzysztof Sroczyński odpowiedział, że dla Powiatu nie niosło  
to żadnych skutków. 
 Podczas głosowania nad przekazaniem do rozpatrzenia skargi Komisji 
Rewizyjnej 19 radnych opowiedziało się „ZA”, przy 2 głosach 
„WSTRZYMUJĄCYCH” Lecha Czury i Sławomira Baranowskiego. 
 
Ad 13. 
 Starosta odpowiedział Michałowi Bandziakowi, że służby drogowe 
sprawdzą zgłoszony przez radnego problem substancji do łatania dróg. 
 Wspomniał także o ul. Słowackiego w Nowogrodzie Bobrzańskim, która 
wg możliwości Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu Dróg zostanie 
zrobiona, jednak dopiero po remoncie ul. Dworcowej w Babimoście. 
 Odnośnie pisma przedstawionego przez Jadwigę Oziemkowską, Starosta 
powiedział, że zostanie ono rozpatrzone i przedstawione Radzie.  
 Starosta wyraził także wątpliwości, czy „spowalniacze” można umieścić 
na kostce brukowej. 
 
Ad 14. 
 Andrzej Bawłowicz nawiązał do wypowiedzi w mediach prezes 
stowarzyszenia działającego w sulechowskim szpitalu, która przypisała sobie 
zasługę przekonania radnych do rozbudowy SP ZOZ. Użnał te wypowiedź za 
żenującą, dodał zgodnie z prawem podejmują suwerenne decyzje dla dobra 
całego powiatu. 
 Wojciech Bąkowski – adwokat reprezentujący firmę Falubaz S.A. 
przedstawił krótko treść wniesionej przez firmę skargi. Powiedział, że chociaż 
cała sprawa dotyczy wydarzeń sprzed 10 lat, skutki widoczne są po dzień 
dzisiejszy. Problem polega na tym, że Spółka Wodna „Łącza” jako byt prawny 
zanika. Zanika także współdziałanie z miastem, kwestia działalności spółki 
pozostaje w rękach Prezydenta Miasta oraz Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 
w Zielonej Górze. Złożenie skargi nie ma na celu konfrontacji, lecz ma skłonić 
do pochylenia się nad nawarstwiającym się problemem. 
 Krzysztof Sroczyński powiedział, że skarga niesłusznie została złożona 
na zaniechanie działań przez Starostę, ponieważ nadzór nad spółką przekazano 
Prezydentowi Miasta. Jeśli sąd uzna, że porozumienie między Starostą  
a Prezydentem Miasta było nieważne, to na pewno Rada wróci do tematu, 
jednak tamto porozumienie zostało zawarte zgodnie z prawem samorządowym.  

 



 Bożena Długosz powiedziała, że Komisja Rewizyjna przeanalizuje 
skargę, jednak według niej jest to raczej wniosek niż skarga, zostanie ona 
rozpatrzona zgodnie z kodeksem postępowania administracyjnego. 
 Wojciech Bąkowski dodał, że problem zawarty w skardze dotyczy 
mieszkańców. Firma Falubaz była zaangażowana w pracę „Łączy” dopóki 
funkcjonowała. Prosił o przyznanie się Starosty do błędnego przekazania 
nadzoru i kontroli nad spółką Prezydentowi Miasta, porozumienie to skazało 
spółkę na niebyt, zaś ogromny majątek trafia do Zakładu Wodociągów  
i Kanalizacji. To umniejszyło wpływ Starosty na działalność ważnej  
dla mieszkańców spółki. 
 Joanna Maciąg – Dyrektor Szpitala dla Dzieci w Wojnowie 
podziękowała radnym i gościom za przybycie, a także Staroście i Zarządowi 
Powiatu za środki na wymianę 21 okien w zabytku, w którym mieści się szpital. 
 Starosta nawiązał jeszcze do sprawy skargi firmy Falubaz, powiedział,  
że zostanie ona przeanalizowana bez zbędnych emocji. Zaprosił także 
wszystkich zebranych na Dożynki Powiatowe w Świdnicy. 
 
Ad 15. 
 Wobec wyczerpania głosów w porządku obrad oraz dyskusji 
Przewodniczący Rady Powiatu zamknął o godz. 14.50 XXVIII sesję Rady 
Powiatu Zielonogórskiego. 
 
 
 
 
 
 

       Protokolant     Przewodniczący 
       Rady Powiatu Zielonogórskiego 
       Michalina Dobryniewska     
              Krzysztof Sroczyński 
 
 

 


